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Zápis ze zasedání Plenární schůze RHSD Kraje Vysočina č. 1/2013 
konaného dne 6. února 2013 

Přítomni: 

1. Běhounek Jiří, MUDr. 7. Adamčíková Pavla, Bc. 13. Nováková Hana, Mgr. 

2. Novotný Vladimír, Ing. 8. Kruţíková Marie, RNDr. 14. Svoboda Čestmír, Mgr. 

3. Brabec Miloš 9. Halásek František, Ing. 15. Kovář Jiří 

4. Sládková Danuše, Bc. 10. Morávek Miloš 16. Dvořák Rostislav, JUDr. 

5. Marešová Jiřina 11. Joukl Libor, Ing. 17. Nevoral Marek 

6. Pavlík Vladimír, Ing. 12. Stejskalová Marie, Ing.  

Nepřítomni: 

1. Antonů Jiří - omluven 6. Pertl Martin - omluven 

2. Ilona Staňková - omluvena 7. Krčál Petr, Mgr. et Bc. - omluven 

3. Vystrčil Miloš, RNDr. - omluven 8. Kučera Radoslav, Ing. - omluven 

4. Vít Šimon, Ing. PhD. - omluven 9. Trojanová Iva - omluvena 

5. Nutilová Ludmila, Ing. - omluvena 10. Kratochvílová Eva, Ma. - omluvena 

Hosté: 

1. Bína Jiří, Mgr. 2. Hrdlička Jiří, Ing. 

 

Program: 

 
1) Úvod, organizační záleţitosti, Ing. Vladimír Novotný 
2) Hospodaření kraje za rok 2012 a rozpočet kraje na rok 2013, Ing. Vladimír Novotný 
3) Dopravní infrastruktura v roce 2013, Ing. Libor Joukl 
4) Aktuální informace Úřadu práce, Ing. Jiří Hrdlička 
5) Aktuální informace a iniciativy v podnikatelské sféře, JUDr. Rostislav Dvořák 
6) Diskuze a různé 
7) Závěr 

 
1. Úvod, organizační záležitosti 
 
J. Běhounek přivítal všechny přítomné členy a hosty na 1. zasedání Plenární schůze Rady 
hospodářské a sociální dohody v roce 2013. Program byl schválen v původním znění beze 
změn. K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny ţádné připomínky. Dle počtu přítomných 
členů (viz prezenční listina) konstatoval, ţe rada je usnášeníschopná a poţádal o vedení RHSD 
R. Dvořáka, který předal slovo V. Novotnému.  
V. Novotný podal informace přítomným členům o sloţení 9 členů za tripartitu Kraje Vysočina po 
volbách do Zastupitelstva Kraje Vysočina v roce 2012: J. Běhounek, V. Novotný, L. Joukl, 
M. Kruţíková, P. Krčál, M. Vystrčil (za zastupitelský klub ODS), M. Nevoral (za zastupitelský 
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klub KSČM), M. Stejskalová (za zastupitelský klub KSČM) a od příštího zasedání RHSD se 
bude jednání účastnit i Ing. J. Fialová, radní pro oblast školství, mládeţe a sportu.  
R. Dvořák za Konfederaci zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR informoval 
o plánované změně ve sloţení členů F. Haláska a H. Novákové s tím, ţe zatím probíhá 
vyjednávání o nahrazení. 
Č. Svoboda sdělil, ţe sloţení RHSD za odborové svazy zůstává beze změn. 
V průběhu jednání odešel J. Běhounek. 
 
2. Hospodaření kraje za rok 2012 a rozpočet kraje na rok 2013 

 
V. Novotný v krátkosti okomentoval hospodaření kraje za rok 2012, předběţné přebytky 
disponibilního zůstatku jsou odhadovány z minulého roku 2012 450 mil. Kč s tím, ţe 100 mil. 
bude navrhnuto zastupitelstvu kraje do dopravní infrastruktury, 42 mil. bude určeno na 
pokračování Fondu Vysočiny, kde bude zachováno 10 mil. do grantového programu pro malé a 
střední podnikatele, další 1 mil. do Programu obnovy venkova (celkem 70 mil. Kč), plánované 
investice pod čarou v rozpočtu na provoz biatlonového mistrovství světa (60 mil. investice) 25 
mil. - dostane organizační výbor na realizaci vlastního mistrovství světa. Konstatoval, ţe 
rozpočet 2013 Kraje Vysočina je schválený a v rezervě je 150 mil. Kč. Od 1. 1. 2013 nový 
zákon, který určuje, ţe všechny veřejné instituce a samospráva musí zřídit účet u České národní 
banky na všechny dotační tituly a je povinnost do konce března zřídit účet u ČNB, z kterého 
půjdou všechny finanční prostředky na přerozdělování. 
V. Novotný informoval o přijaté e-mailové nabídce spolupráce s Fondem dalšího vzdělávání 
týkající se projektu „Stáţe ve firmách – vzdělávání praxí“. Projekt je realizován od června 2012 
do října 2014 a je spolufinancován z Evropského sociálního fondu prostřednictvím Operačního 
programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost. Stáţe jsou určeny pro obyvatele ČR s trvalým 
pobytem mimo hl. město Praha, kteří mají ukončení vzdělání a nejsou osobami samostatně 
výdělečně činnými. Po absolvování stáţe následně získají certifikát Europass – doklad o stáţi.  
J. Bína podal informace ze sociální oblasti. Sdělil, ţe dotační řízení MPSV na rok 2013 nebylo 
ve státním rozpočtu dostatečně pokryto. V roce 2012 bylo poskytnuto do Kraje Vysočina 318 mil. 
Kč, zatímco v letošním roce se zatím podařilo dosáhnout jen 308 mil. Kč. Velmi problematické 
je, ţe tento objem prostředků nezohledňuje skutečnost ukončení evropského projektu na 
financování sluţeb sociální prevence. Některé ze sluţeb sociální prevence financované z velké 
části ze státního rozpočtu byly na doporučení MPSV od roku 2010 financovány z ESF a státního 
rozpočtu prostřednictví tzv. individuálního projektu kraje. Vzhledem k omezeným moţnostem 
navazujícího projektu (sníţený objem prostředků pro jednotlivé kraje v oficiální výzvě) nebudou 
některé ze sluţeb od 1. 3. 2013 financovány touto cestou. Některé sociální sluţby (azylové 
domy a sociální rehabilitace) budou mít zajištěné financování v pokračujícím evropském 
projektu. Celostátně by bylo potřebné navýšit objem státních dotací minimálně o 0,5 mld. Kč. 
 

 
3. Dopravní infrastruktura v roce 2013 
 
L. Joukl sdělil, ţe na základní dopravní obsluţnost je rozděleno 276 mil. na veřejnou linkovou 
osobní dopravu, ZDO zajišťuje v Kraji Vysočina 21 dopravců (z toho 4 dopravci zajišťují více neţ 
90 % celkového objemu), probíhají práce na sestavení zadání výběrových řízení na dopravce, 
předpoklad ceny dopravního výkonu na rok 2013 je max. 30 Kč. U veřejné dráţní osobní 
dopravy je schválen rozsah ZDO ve výši 293 029 000 Kč, částka navrhovaná na úhradu 
prokazatelných ztrát dopravců je oproti roku 2012 zvýšena v důsledku zohlednění všeobecné 
inflace podle údajů zveřejněných Českým statistickým úřadem, zároveň obsahuje zvýšení částky 
na úhradu modernizace a bezpečnosti veřejné dráţní dopravy ve výši 15 mil. Kč ročně po dobu 
5 let. ZDO v Kraji Vysočina zajišťují dva dopravci – České dráhy a. s. (cena za vlkm. 64, 498 Kč) 
a Jindřichohradecké místní dráhy a.s. (cena za vlkm. 59,769 Kč). V roce 2013 bude Kraj 
Vysočina ţádat na uhrazení prokazatelné ztráty dle Memoranda účelové finanční prostředky ze 
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státního rozpočtu Ministerstvo dopravy ČR ve výši cca 123 097 000 Kč navýšenou o inflaci, 
ţádost můţe být podána po uzavření smluv na rok 2013, s tím, ţe v příloze ţádosti jsou kopie 
těchto smluv. V letošním roce bude opět vyhlášen grantový program na podporu instalace 
nových nebo obnovu stávajících technických prostředků zvyšujících bezpečnost silničního 
provozu ve městech a obcích na silnicích I., II. a III. třídy v Kraji Vysočina. Grantový program 
„Bezpečná silnice 2013“ je rozdělen na dva podprogramy. Podprogram A řeší osvětlení 
přechodů pro chodce s maximální podporou 150 tis. Kč na jeden projekt. Podprogram B je 
zaměřen na instalaci dynamických zpomalovacích systémů s maximální podporou 250 tis. Kč na 
jeden projekt. Celkový objem finančních prostředků v grantovém programu „Bezpečná silnice 
2013“ je 3 500 000 Kč. Investice do rekonstrukcí, odstranění havarijních stavů a přípravě na 
silnicích II. a III. tříd byly schváleny na rok 2013 ve výši cca 118 mil. Kč s tím, ţe z přebytku 
hospodaření kraje v roce 2012 by měly být investice na rok 2013 povýšeny o dalších cca 
100 mil. Kč ((III/3791 Velká Bíteš – Vlkovská, II/404 Luka nad Jihlavou – průtah, II/385 Dolní 
Roţínka – hranice kraje, II/150 Havlíčkův Brod – ul. Ţiţkova). Z regionálního operačního 
programu NUTS II Jihovýchod a z programu Evropská územní spolupráce Česko – Rakousko 
2007 – 2013 se předpokládá investovat cca 500 mil. Kč (II/602 Pelhřimov – Jihlava, II/353 D1 – 
Rytířsko – Jamné, II/405 Zašovice – Okříšky, II/150 Havlíčkův Brod – Okrouhlice, III/13035 
Hořice – most, II/406 Telč – průtah). Krajská správa a údrţba silnic Vysočina bude realizovat 
souvislé opravy silnic a opravy mostů ve výši cca 140 mil. Kč. Zimní údrţba silnic od zimní 
sezóny 2013/2014 na silnicích I. tříd: Ministerstvo dopravy ČR připravuje výběrová řízení na 
výběr dodavatele sluţby na zajištění zimní a běţné údrţby na silnicích I. tříd. Zadávací 
dokumentace zatím ještě není zveřejněna, ale v odůvodnění veřejné zakázky, které bude 
předkládáno Vládě ČR ke schválení, jsou jiţ dnes sporné podmínky: zajištění odděleného 
skladování posypové soli, kdy sůl pro silnice I. tříd bude zajišťovat samo ŘSD; představa 
Ministerstva dopravy rozdělit ČR na 58 oblastí – v kaţdé oblasti uzavření rámcových smluv 
s dodavateli, kteří podají nabídku a umístí se na 1. – 5. místě; zajištění dispečerů, plánu zimní 
údrţby, stanovisek orgánů – ţivotní prostředí, není zatím řešeno, kdo bude zajišťovat – budou 
zajišťovat všichni, kdo budou mít rámcovou smlouvu nebo ten, kdo se umístí na 1. místě; není 
specifikován podrobně postup, co se bude dít, aţ dodavatel, který se umístil 1. v pořadí, odmítne 
nebo nebude schopen sluţbu vykonat. Rozpočet Správy a údrţby silnic je na úrovni 800 mil. Kč. 
 
4. Aktuální informace Úřadu práce 

 
J. Hrdlička okomentoval prezentaci týkající se úrovně nezaměstnanosti v Kraji Vysočina. 
 
5. Aktuální informace a iniciativy v podnikatelské sféře 
 
R. Dvořák podal informace k materiálu týkající se podmínek podnikatelů na úrovni 
zaměstnavatelů s vládou: probíhajících jednáních o prorůstových opatřeních, opatření 
k nastartování ekonomiky státu (např. oblast dopravní infrastruktury, zdravotnictví a školství) 
materiál předloţený k projednání Vládě „Návrh opatření vlády pro zlepšení podmínek rozvoje 
hospodaření“; kohezní politika – Ministerstvo místního rozvoje zlepšilo přístup a bylo vytvořeno 
8 operačních programů; stanovisko k řešení finanční gramotnosti – stát pochybil ve všech 
sférách a podpora tripartity k zařazení nejen do škol a spolupráce se státem v rámci 
jednotlivých firem; jednání současného stavu zdravotnictví; horní zákon v oblasti energetiky – 
připomínka k vyvlastnění z hlediska státu; negativní stanovisko k nárůstu minimální mzdy; 
analýza v oblasti zaměstnanosti zpracovaná v rámci konfederace – z oslovených firem je 
předpoklad, ţe dojde k prohloubení nezaměstnanosti v odhadu pro tento rok 3 – 5 %. Dále 
sdělil, ţe dne 20. 3. 2013 ve 13:00 hod. bude probíhat jednání na Krajské hospodářské komoře 
k přípravě materiálu týkajícího se podnikatelského prostředí v Kraji Vysočina. 
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6. Diskuse a různé 

 
Z jednání se 5 minut před ukončením zasedání omluvil R. Dvořák. V. Novotný přislíbil 
J. Hrdličkovi, Č. Svobodovi a R. Dvořákovi zaslání e-mailu týkajícího se Fondu dalšího 
vzdělávání v rámci projektu „Stáţe ve firmách – vzdělávání praxí“. Rovněţ budou rozeslány 
elektronicky analýzy od R. Dvořáka a prezentace J. Hrdličky. 
 
7. Závěr 
 
V. Novotný poděkoval přítomným členům za účast a ukončil jednání RHSD č. 1/2013 s tím, ţe 
příští zasedání plenární schůze se bude konat dne 19. června 2013 od 14:00 hod. a zasedání 
předsednictva RHSD dne 3. 6. 2013 od 14:00 hod. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
MUDr. Jiří Běhounek, v. r 

hejtman Kraje Vysočina 

předseda RHSD Kraje Vysočina 

 

Zpracovala a zapsala: Martina Říhová dne 6. 2. 2013 


